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PROTOKÓŁ  Nr XXXIX/2014 

XXXIX sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 września 2014 roku. 

 

Sesja odbyła się w Zaułku Benowo. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
oo

 – zakończono o godzinie 16 
30

.
    

 

XXXIX sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima 

Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXXIX sesji.  

Na stan  14 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych.  

Nieobecny: radny Andrzej Barcik - zrzeczenie mandatu. 

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Józef Gutowski                     - Wójt Gminy 

2. Pan Sławomir Słupczyński          - Z-ca Wójta Gminy      

3. Pani  Małgorzata Zdunek             - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic                - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                   - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

6. Pani Dorota Cipkowska               - Kierownik Referatu GKI 

7. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

8. Pani Krystyna Łapacz                  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

9. Pan Remigiusz Feliksiak             - Kierownik Posterunku Policji w Ryjewie   

10. Pani Irena Bargieł                        - KGW  „Renawa” 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem 

o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego wystąpienia Pana Piotra Stec z 

ośrodka wsparcia ekonomii społecznej. W związku z powyższym Przewodniczący Rady 

wystąpił do Radnych z pytaniem czy mają uwagi do przedstawionej zmiany w porządku 

obrad. Radni nie wnieśli uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 

jednogłośnie  przyjęto zmieniony porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXVIII sesji Rady Gminy Ryjewo. 

4. Wystąpienie Pana Piotra Stec dotyczące ekonomii społecznej.  

5. Informacja na temat wdrażania i przestrzegania zasad utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Ryjewo.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Gminy 

Ryjewo Pana Andrzeja Barcika.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Ryjewo na lata 2014-2017 z perspektywą do roku 2019.  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezpłatne przekazanie nieruchomości 

niezabudowanej położonej w Ryjewie, będącej własnością Gminy Ryjewo na rzecz Parafii 

Rzymskokatolickiej pod wezwaniem  Świętej Rodziny w Ryjewie.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie Gminy 

Ryjewo w ramach pomocy de minimis.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści uchwały Nr XXXI/198/13 Rady 

Gminy Ryjewo z dnia 19 listopada 2013 r. w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/204/13 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2014 – 2024.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu 

państwa w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach 

programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013.  

14. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zakończenie obrad.   

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXVIII  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXXVIII 

sesji z dnia 28 sierpnia 2014 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z  XXXVIII  sesji Rady Gminy z dnia 28 sierpnia 2014 roku. 

 

Ad.4. Wystąpienie Pana Piotra Stec dotyczące ekonomii społecznej.  

Pan Piotr Stec: Działalność ośrodka to inicjatywa, która ma na celu wspierać rozwój 

ekonomii społecznej. Jest to przestrzeń do kreowania i rozwijania ekonomii społecznej w 

subregionach metropolitarnym i nadwiślańskim. To także miejsce, które promuje współpracę 

międzysektorową i dąży do rozwoju ekonomii społecznej na poziomie lokalnym. 

Wykorzystaniu działalności ekonomicznej dla realizacji celów społecznych służą trzy 

podstawowe mechanizmy: integracja zawodowa i społeczna osób w trudnej sytuacji życiowej, 

poprzez zatrudnienie ich w ramach prowadzonej działalności gospodarczej oraz objęcie 

wsparciem psychologicznym, doradczym i szkoleniowym. Drugi mechanizm to świadczenie 

w ramach działalności gospodarczej usług, które zaspokajają istotne społecznie potrzeby, np. 

usług edukacyjnych, socjalnych, opiekuńczych, czy też komunalnych. Trzeci mechanizm to 

przeznaczanie zysków z działalności gospodarczej na cele społecznie użyteczne, np. na 

rehabilitację zatrudnionych osób niepełnosprawnych czy też stypendia dla dzieci z ubogich 

rodzin. Ośrodek pomaga tworzyć spółdzielnie socjalne, które są podstawowa formą 

przedsiębiorstwa społecznego. Głównym celem działalności spółdzielni socjalnej jest 

prowadzenie wspólnego przedsiębiorstwa w oparciu o osobistą pracę jej członków. Spośród 

innych form prowadzenia działalności gospodarczej wyróżnia ją cel. Celem spółdzielni 

socjalnej jest bowiem zawodowa i społeczna integracja członków spółdzielni. Spółdzielnia 

socjalna nie działa w celu osiągnięcia. Nie znaczy to, że nie może przynosić zysku, tylko, że 
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ma go przeznaczać na działania społeczne, w tym przede wszystkim na rzecz swoich 

członków. Spółdzielnie działają bardzo często lokalnie, dostarczając dobra i usługi lokalnym 

społecznościom. Praca w spółdzielniach socjalnych łączy w sobie cele społeczne i zarobkowe. 

Pozwala na uzyskiwanie dochodów przez osoby bezrobotne, rozwija ich umiejętności 

zawodowe oraz pomaga osobom bez pracy w utrzymaniu więzi z lokalną społecznością. 

Bardzo często może być też miejscem pracy, które dana grupa tworzy sama sobie, w zgodzie 

ze swoją wyobraźnią i potrzebami, co daje możliwość także młodym ludziom – dopiero 

kończącym szkoły, na stworzenie własnego miejsca pracy. Zachęcamy Państwa do szerszego 

zainteresowania się tym problemem. W wielu gminach ościennych powstały już takie 

spółdzielnie. I my jako ośrodek wsparcia możemy w takiej działalności w przyszłości pomóc.  

Przewodniczący Rady: Dziękuję za przybliżenie nam tematu, który dotyka bardzo ważnych 

dla społeczności kwestii min. bezrobocia.   

Ad.5. Informacja na temat wdrażania i przestrzegania zasad utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy Ryjewo.  
 

Informacje przedstawiła Pani Dorota Cipkowska: W pierwszych ośmiu miesiącach 2014 

roku oddano w ZUO z terenu Gminy Ryjewo 353,06 Mg zmieszanych odpadów komunalnych 

oraz 3,64 Mg makulatury, 42,5  Mg tworzyw sztucznych,   37,54 Mg  szkła oraz 83,66 Mg 

popiołów. W wyniku przetargu nieograniczonego wyłoniono firmę GAMINEX z którą dnia 

09 września 2013 roku została podpisana umowa na wywóz odpadów od mieszkańców. Wg. 

umowy GAMINEX świadczyć będzie usługi wywozu od dnia 01.10.2013 roku do 31.12.2014 

roku. W dniu 01.09.2014 roku Gmina Ryjewo ogłosiła przetarg na odbiór odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy oraz odbiór                                        

i zagospodarowanie odpadów z PSZOK. W odpowiedzi na ogłoszenie o zamówieniu 

wpłynęły 3 oferty złożone przez następujące firmy: PUS Sp. z o.o., P.P.H.U „GAMINEX” 

oraz Zakład Wielobranżowy WIĄZAR. W chwili obecnej trwają prace komisji przetargowej 

mające na celu wyłonienie oferty najkorzystniejszej i Wykonawcy usługi wywozu odpadów 

na kolejne dwa lata tj. na 2015 i 2016 rok. Od miesiąca września zeszłego roku działa Punkt 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych przy Oczyszczalni Ścieków w Mątowskich 

Pastwiskach. Punkt obsługiwany jest przez pracowników Oczyszczalni. Katalog 

przyjmowanych odpadów został określony w Regulaminie utrzymania czystości i porządku w 

Gminie. Punkt jest czynny w piątki i soboty od 10:00 do 18:00.  W miesiącu kwietniu 

wysłano informację do wszystkich przedsiębiorców działających na terenie Gminy Ryjewo z 

przypomnieniem o konieczności posiadania aktualnych umów na odbiór odpadów 

pochodzących z działalności gospodarczej. Odzew ze strony przedsiębiorców był znaczny, 

przychodzili i dowiadywali się o szczegóły oraz interpretację przepisów bądź kwalifikację ich 

odpadów, niejednokrotnie proszono o namiary do firm mogących świadczyć takiego rodzaju 

usługi na naszym terenie. W przeciągu kilku miesięcy od wysłania informacji 

przypominającej zanotowaliśmy wzrost podpisanych umów przez przedsiębiorców. Gmina 

Ryjewo dnia 30.07.2014 roku podpisała umowę na dofinansowanie do demontażu, zdjęcia, 

transportu i utylizacji wyrobów zawierających azbest, będących nadal w użytkowaniu (czytaj: 

na dachu) bądź leżący na posesji wnioskującego (mieszkańca Gminy Ryjewo). Reasumując 

dofinansowanie do utylizacji otrzyma 14 gospodarstw domowych i jedna osoba prawna, która 



Strona 4 z 8 
 

złożyła dwa wnioski, do 97 % kosztów kwalifikowanych czyli nie więcej niż 388,00 złotych 

do 1 tony azbestu leżącego bądź do 776,00 złotych do 1 tony azbestu demontowanego z 

dachu. Dzięki wsparciu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Gdańsku z naszych posesji zniknie około 75 Mg azbestu.  Gmina Ryjewo planuje 

co roku wnioskować o środki do WFOŚIGW w Gdańsku na wsparcie mieszkańców w 

korzystnym finansowo pozbyciu się azbestu z gospodarstw domowych. W przyszłym roku 

planuje się rozszerzyć regulamin dofinansowywania mieszkańców do budowy 

bezodpływowych zbiorników oraz oczyszczalni przydomowych, tak by beneficjentem 

ostatecznym mogły zostać również wspólnoty mieszkaniowe. W chwili obecnej trwają prace 

nad tworzeniem bazy zbiorników bezodpływowych i oczyszczalni przydomowych w Gminie 

Ryjewo. Na dziś podmiotami uprawnionymi do wywozu nieczystości płynnych na terenie 

Gminy Ryjewo są: ZGKiM w Malborku Sp. z o.o., PUS Sp. z o.o. - Kwidzyn, Spółdzielnia 

Kółek Rolniczych w Ryjewie z/s w Mątowskich Pastwiskach, KOGUT Usługi Komunalne, 

Ksenia Tyszyńska - Sztum.  

 

Radny Zbigniew Reducha: Prosiłbym o przygotowanie na najbliższe posiedzenie komisji 

odpowiedzi na następujące pytania: do ilu przedsiębiorców wysłano informację dotyczącą 

konieczności podpisania umowy na wywóz odpadów; jaki  jest wzrost podpisanych umów na 

wywóz odpadów;  jakie są zaległości w opłatach za wywóz odpadów? 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady 

Gminy Ryjewo Pana Andrzeja Barcika. 

 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy, który poinformował, iż w związku z 

objęciem przez Pana Andrzej Barcik stanowiska Zastępcy Dyrektora Zespołu Szkół w 

Ryjewie konieczne było zrzeczenie mandatu radnego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIX/244/14 w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Gminy Ryjewo Pana Andrzeja Barcika.  

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Ryjewo na lata 2014-2017 z perspektywą do roku 2019. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIX/245/14 w sprawie 
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uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Ryjewo na lata 2014-2017 z 

perspektywą do roku 2019. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezpłatne przekazanie 

nieruchomości niezabudowanej położonej w Ryjewie, będącej własnością Gminy Ryjewo 

na rzecz Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem  Świętej Rodziny w Ryjewie.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIX/246/14 w sprawie 

wyrażenia zgody na bezpłatne przekazanie nieruchomości niezabudowanej położonej w 

Ryjewie, będącej własnością Gminy Ryjewo na rzecz Parafii Rzymskokatolickiej pod 

wezwaniem  Świętej Rodziny w Ryjewie. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie 

Gminy Ryjewo w ramach pomocy de minimis. 
 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIX/247/14 w sprawie 

zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie Gminy Ryjewo w ramach pomocy de 

minimis. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści uchwały Nr XXXI/198/13 

Rady Gminy Ryjewo z dnia 19 listopada 2013 r. w sprawie ustalenia stawek podatku od 

środków transportowych.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIX/248/14 w sprawie 

dokonania zmian w treści uchwały Nr XXXI/198/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 19 listopada 

2013 r. w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych. Uchwała stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2014.  
 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 
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Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIX/249/14 w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXXII/205/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na rok 2014. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/204/13 Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Ryjewo na lata 2014 – 2024.   

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIX/250/14 w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXXII/204/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 grudnia 2013 roku w sprawie 

przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 2014 – 2024. Uchwała 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z 

budżetu państwa w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w 

ramach programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013.  
 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIX/251/14 w sprawie 

zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu państwa w Banku Gospodarstwa 

Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich 

na lata 2007-2013. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad.13. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 
 

 28 sierpnia 2014 r. odbył się trzeci przetarg na budowę placu zabaw w miejscowości 

Jałowiec. Przetarg wygrała Firma Hydro-Wielkopolska, która wykonywała wszystkie 

place zabaw na terenie Gminy, 

 w m-cu sierpniu i wrześniu dokonano przeglądu dróg gminnych, 

 2 września w miejscowości Jałowiec odbyło się zebranie wiejskie. Zebrania wiejskie 

odbyły się we wszystkich sołectwach. Poruszono sprawy podziału  funduszu sołeckiego 

oraz sprawy bieżące, 

 3 września w OSP Straszewo odbyło się zebranie naprawcze działalności straży, 
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 4 września w Urzędzie Gminy Kwidzyn dokonano oceny wniosków złożonych przez 

Lokalną Grupę Działania, 

 5 września Państwowa Straż Pożarna w Kwidzynie dokonała przeglądu jednostek OSP na 

terenie gminy, 

 w dniach 6 i 7 września  odbyły się XVI Dni Ryjewa oraz  XIV Dożynki Powiatowe. 

Dziękuję bardzo wszystkim, którzy zaangażowali się w przygotowanie wieńców i 

dekoracji sceny  w akcencie dożynkowym, 

 8 września podpisano umowę na dowóz dzieci niepełnosprawnych do gimnazjum w 

Kwidzynie, 

 10 września w Urzędzie Miasta i Gminy Prabuty odbyło się robocze spotkanie  dotyczące 

przystąpienie gmin do spalarni w Szadułkach. Zdaniem samorządów jest zbyt dużo 

niewiadomych aby można było podpisać umowę na okres 30 lat,  

 również tego dnia odbył się przetarg na wywóz śmieci na okres 2 lat. W przetargu brały 

udział 3 Firmy: PUS, Gaminex, Wiązar z Warlubia, 

 15 września w Starostwie Powiatowym odbyło się spotkanie dotyczące budowy tras 

rowerowych na terenie powiatu, 

 w dnia 16-17 września  odbył się Kongres Gmin Wiejskich,  

 19 września została podpisana umowa z firmą wykonawczą budowy wodociągów w 

Pułkowicach i Borowym Młynie. 30  września został przekazany teren budowy,     

 23 i 25 września odbyły się posiedzenia komisji stałych, które zostały zapoznane z 

materiałami przedstawionymi na dzisiejszej Sesji, 

 24 września odbyło się spotkanie z PWIK Kwidzyn dostarczające wodę  do miejscowości 

Trzciano, Straszewo i Watkowice. Spotkanie dotyczyło  inwestycji , która będzie 

wykonywana. 

 

Pan Józef Gutowski: Otrzymaliśmy odpowiedź na pismo dot. budowy chodnika w 

miejscowości Benowo, który zgłoszony został podczas zebrania wiejskiego, z Zarządu Dróg 

Wojewódzkich  w Sztumie , który poinformował, iż dokumentacja dotycząca tej inwestycji 

zostały wysłana do Zarządu Dróg Wojewódzkich do Gdańska celem podjęcia stosownych 

działań w tym zakresie.  

 

Ad.11/12. Interpelacje i zapytania radnych/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

 

Radny Jerzy Paradowski: W związku z przyjęciem środków na budowę wodociągu w 

Watkowicach i Borowym Młynie wspomniano, że w tych dwóch miejscowościach zostanie 

zamontowany zestaw hydroforowy.  Co to jest, do czego to będzie służyło, bo np. w Trzcianie 

czegoś takiego nie ma? Czy to będzie służyło podniesieniu ciśnienia, bo ja cały czas się 

domagam, żeby coś może z tego typu przenieść , czy te falowniki, żeby poprawić ciśnienie w 

Trzcianie. Druga rzecz dotyczy funduszu sołeckiego na 2015 rok. Wójt poinformował, że 

wszystkie rady sołeckie złożyły zapotrzebowanie na przyszły rok. Dziwni mnie to bo w 

Trzcianie  nie  było skompletowanej rady sołeckiej, było może 30% i uważam, że  nie 

powinno być to przyjęte, bo następnego spotkania nie było. Pytałem wszystkich członków 

rady sołeckiej czy uczestniczyli w takim spotkaniu i niestety nie były na tym spotkaniu 

dlatego uważam, że ten podział z Trzciana nie powinien do Wójta dotrzeć, skoro takiej 

uchwały rady sołeckiej nie było.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Jeżeli chodzi o zestawy hydroforowe to służą one podniesieniu 

ciśnienia. Natomiast na temat Trzciana nie chciałbym się  już wypowiadać, bo rozmawiamy o 
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tym na każdej komisji i na kilku ostatnich sesjach i tak jak deklarowaliśmy to już kilka jak nie 

kilkanaście razy, ten temat będziemy próbowali rozwiązać jeszcze w tym roku. 

 

Przewodniczący Rady: Co z odpowiedzią na drugie pytanie? 

 

Pan Józef Gutowski:  Rada sołecka to są również mieszkańcy, a to mieszkańcy na zebraniu 

decydują i podejmują uchwałę o przeznaczeniu środków z funduszu sołeckiego a nie rada.   

Skoro przyszło tylko tylu mieszkańców na zebranie to tylko tylu dokonało podziału takiego 

jaki jest. Do dzisiaj jest termin składania wniosków, jak zdąża złożyć poprawiony to proszę 

bardzo,  a  jest już i tak godz. 16.00.   

 

Ad.13. Wolne wnioski i informacje. 
 

Pan Sławomir Słupczyński: Powodem dla którego zorganizowaliśmy dzisiejsza sesja w 

Benowie jest chęć przedstawienia Państwu stanu budynku OSP Benowo.  Niestety wymaga 

on bardzo dużego nakładu finansowego. Są miejsca w których szczeliny w ścianie są bardzo 

duże. Koszt remontu budynku z kalkulacji  wynosi ponad 80 tyś. zł. Możemy wykonać to w 

dwóch etapach, niezależnych od siebie, co z uwagi na koszt byłoby wskazanym 

rozwiązaniem. Niestety remont z uwagi na ryzyko wystąpienia katastrofy budowlanej jest 

niezbędny. 

 

Przewodniczący Rady: Myślę, że po zakończeniu obrad wszyscy przejdziemy do budynku 

OSP i przekonamy się jakie faktycznie są potrzeby. Jeżeli Pan Wójt jest przekonany co do 

tego, że te prace muszą zostać wykonane to my nie będziemy się sprzeciwiać.  

 

Ad.14 Zakończenie obrad.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXXIX sesji 

Rady Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 

 

 

 


